



105 Elgin St. West  
Arnprior, ON K7S 0A8

tel 613 623 4231  
fax 613 623 8091

arnprior@arnprior.ca  
www.arnprior.ca

**Release Date: September 5, 2018**  
**Freemasonry Exhibit Opens at Arnprior & District Museum**  
**September 11<sup>th</sup> to October 26<sup>th</sup>, 2018**

**Arnprior, ON.** A new exhibit that arouses curiosity about Freemasonry is coming to Arnprior and District Museum. **“Freemasonry: A History Hidden in Plain Sight,”** is a special travelling exhibit from the Bruce County Museum which promotes the knowledge, appreciation and understanding of Masonic history and its influence on the past to present day.

A community project, the new display is made possible by a grant from the Government of Canada’s Museums Assistance Program, with an important partnership between the museum and Arnprior’s Madawaska Lodge No. 196, who are celebrating their 150<sup>th</sup> anniversary this year.

Museum visitors will get an inside look at the regalia, artefacts, and rituals of Freemasonry, and the travelling exhibit boasts a portrait gallery of famous Masons from around the world. Augmented with artefacts from local lodges, including Madawaska No. 196, the show will be of interest to people of all ages, high school groups, and especially those attending the Masonic conference in Arnprior in September.

“The community at large will be attracted to the exhibit out of sheer curiosity,” said Museum Curator Janet Carlile. “Freemasonry is considered secretive and shrouded in mystery, and is often condemned by conspiracy theorists. We hope to dispel some of the myths and provide a historical context.”

From September 11<sup>th</sup> to October 26<sup>h</sup>, the Arnprior & District Museum will be open Tuesday to Sunday from 11 a.m. to 4 p.m. daily for this special exhibit. Admission is by donation. To schedule a class visit, please call 613-623-4902 or email [abrown@arnprior.ca](mailto:abrown@arnprior.ca).

**Media Contacts**

Janet Carlile, Museum Curator & Anita Brown, Museum Administrative Assistant  
Arnprior & District Museum  
35 Madawaska St. Arnprior ON. K7S 1R6  
613-623-4902  
[icarlile@arnprior.ca](mailto:icarlile@arnprior.ca) and [abrown@arnprior.ca](mailto:abrown@arnprior.ca)



Funded by the  
Government  
of Canada

Financé par le  
gouvernement  
du Canada

Canada



• WHERE THE RIVERS MEET •



105 Elgin St. West  
Arnprior, ON K7S 0A8

tel 613 623 4231  
fax 613 623 8091

arnprior@arnprior.ca  
www.arnprior.ca

**Date de sortie: le 5 septembre 2018**

**Une exposition à la franc-maçonnerie ouvre au Musée d'Arnprior & District  
le 11 septembre au 26 octobre 2018**

**Arnprior, ON.** Une nouvelle exposition qui suscite la curiosité à propos de la franc-maçonnerie arrive au Musée d'Arnprior & District. "**La franc-maçonnerie: une histoire cachée à la vue**" est une exposition itinérante spéciale du Musée de la comté de Bruce qui fait la promotion de la connaissance, de l'appréciation et de la compréhension de l'histoire maçonnique et de son influence sur le passé.

Projet communautaire, la nouvelle exposition est rendue possible grâce à une subvention du Programme d'aide aux musées du gouvernement du Canada, et avec un important partenariat entre le musée et le pavillon Madawaska No. 196 d'Arnprior, qui célèbre cette année son 150e anniversaire.

Les visiteurs du musée auront un aperçu des regalia, des artefacts et des rituels de la franc-maçonnerie. L'exposition itinérante présente aussi une galerie de portraits de maçons célèbres du monde entier. Enrichi d'artefacts provenant de pavillons locaux, dont le Madawaska n° 196, le spectacle intéressera les gens de tous âges, les groupes du secondaire et surtout ceux qui assisteront à la conférence maçonnique à Arnprior en septembre. "

« La communauté dans son ensemble sera attirée par cette exposition par simple curiosité », a déclaré la conservatrice du musée, Janet Carlile. "La franc-maçonnerie est considérée comme secrète et enveloppée de mystère et est souvent condamnée par les théoriciens du complot. Nous espérons dissiper certains mythes et fournir un contexte historique."

Du 11 septembre au 26 octobre, le Musée d'Arnprior & District sera ouvert du mardi au dimanche de 11h à 16h pour cette exposition spéciale. L'admission se fait par donation. Pour planifier une visite de classe, veuillez composer le 613-623-4902 ou envoyer un courriel à l'adresse [abrown@arnprior.ca](mailto:abrown@arnprior.ca).

#### **Contacts aux medias**

Janet Carlile, Conservatrice du musée et Anita Brown, Assistante administrative du Musée d'Arnprior & District  
35 Madawaska St. Arnprior ON. K7S 1R6  
613-623-4902  
[jcarlile@arnprior.ca](mailto:jcarlile@arnprior.ca) et [abrown@arnprior.ca](mailto:abrown@arnprior.ca)



Funded by the  
Government  
of Canada

Financé par le  
gouvernement  
du Canada

Canada



• WHERE THE RIVERS MEET •